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Koninklijke
Nederlandsche Botanische Vereeniging

(Opgericht 15 Augustus 1845).

Bestuur in 1945

Prof. Dr V. J. Koningsberger, Voorzitter.

Prof. Dr W. H. Arisz, Ondervoorzitter.

Dr S. J. van Ooststroom, iste Secretaris.

Mevr. Dr H. C. Bels-Koning,. 2e Secretaresse.

P. JANSEN, Penningmeester.

BESTUUR IN 1946

Prof. Dr W. H. Arisz, Voorzitter.

Onder-voorzitter.

Dr S. J. van Ooststroom, ie Secretaris.

Mevr. Dr H. C. Bels-Koning, 2e Secretaresse.

Dr P. Jansen, Penningmeester .

Beknopt verslag van de lotgevallen der Vereniging in

de jaren 1944 en 1945, uitgebracht op de Uitgestelde Herdenkings-
Vergadering te Amsterdam op Zondag 28 October 1945, door

de eerste Secretaris.

Ruim 20 maanden geleden, op de dertiende Februari 1944, hield

onze Vereniging haar laatste ledenvergadering. Bestond toen nog de

verwachting, dat wij weldra in de gelegenheid zouden zijn om weer

bijeen te komen, al spoedig bleek, dat dit, zonder ons aan de grote

gevaren, die aan het reizen verbonden waren, bloot te stellen, niet

goed meer mogelijk was. Weldra zou het zelfs, na het uitbreken

van de, op het bevel van onze Regering te Londen, zo prompt uit-

gevoerde spoorwegstaking geheel onmogelijk worden te reizen,

terwijl ook het schriftelijk contact de grootste moeilijkheden
ging opleveren. Geen sprake was er meer van, de door onze

Statuten voorgeschreven vergaderingen en verkiezingen van be-

stuurs- en commissieleden te houden. Onze enige taak kon slechts

daarin bestaan, zoals onze Voorzitter het in een van zijn brieven

uitdrukte, de Vereniging zo goed mogelijk te conserveren in de
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Niet gering was het aantal leden, dat wij in
1944 en in het deel

van 1945, dat achter ons ligt door de dood verloren. Dit beknopt

verslag laat niet toe hen allen uitvoerig en met gepaste woorden te

herdenken; dit zal later nog gebeuren. De namen van hen, die van

ons heen gingen, moeten hier echter wel genoemd worden.

Het oudste van onze corresponderende leden, Sir David Prain

te Warlingham in Engeland, verloren wij in 1944, terwijl eerst voor

korte tijd bericht binnenkwam, dat het eveneens in Engeland woon-

achtige corresponderende lid, Sir Arthur W. Hill, de directeur

van de Royal Botanie Gardens te Kew, in 1941 overleed.

Van onze in Nederland wonende gewone leden werden er dertien

door de dood van ons weggenomen; het zijn:

Mej. Dr H. A. Diddens, te Sassenheim,
Mevr. O. van Vloten-Van den Bergh, te Wageningen,

en voorts de heren:

J. Ebes, te Amsterdam,
Dr W. C. de Graaff, te Utrecht,
Dr J. J. A. Hellinga, te Bergen op Zoom,
Dr W. J. C. Kooper, te Bilthoven,
M. Kramer, te Heelsum,
D. P. Noordmans, te Laren (Gld.),
Dr M. Pinkhof, te Amsterdam,
H. Sturm, te Utrecht,
Dr J. P. 1 hijsse, te Bloemendaal,
Dr H. Uittien, te Deventer,
W. L. Varossieau, te ’s-Gravenhage.

Uit Indië bereikten ons berichten van het overlijden van onze

leden:

Mej. Dr P. C. Bolle, te Pasoeroean

en de heren:

Dr A. d’Angremond, te Medan,
Dr M. P. Both, te Batavia,

toestand, waarin zij in de zomer van 1944 verkeerde. Het was ook

bezwaarlijk anders mogelijk, in de donkerste aller winters, die het

Nederlandse volk onder de druk van de niets en niemand ontziende

Duitse bezetter, moest doormaken.

Wij zijn er ten slotte doorgekomen. Ons Vaderland werd bevrijd.
En onze Vereniging kon haar werkzaamheden weer hervatten, zij
het ook, dat er nog steeds sombere wolken aan de horizon zijn en

in de harten van velen onzer nog grote onzekerheid heerst over het

lot van hen, die ginds in Indië toeven.
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Dr H. Duyfjes Jr., te Semarang,
Dr P. J. Eyma, te Buitenzorg,
Dr J. H. G. Ferman, te Cheribon,
Dr G. J. de Groot Jr., te Pasoeroean,
Dr Ir W. de Mol, te Bindjei, Sumatra’s Oostkust.

Naar wij vrezen is deze droeve lijst hiermede nog niet ten einde;
hoeveel onheilstijdingen zullen ons nog uit Indië bereiken. Geluk-

kig staat daar tegenover, dat wij ook reeds bericht ontvingen van een

aantal Indische leden, die de afgelopen jaren goed zijn doorgekomen.

Op de enige gehouden ledenvergadering werden een 12-tal nieuwe

leden benoemd, waarvan 7 gecombineerd met de Nederlandsche Dier-

kundige Vereniging. Slechts een tweetal leden bedankte tegen 1 Ja-
nuari 1945 voor het lidmaatschap, zodat op het ogenblik de Vereni-

ging telt 1 erelid, 17 corresponderende en 453 gewone leden.

Wat betreft de mutaties in het bestuur zal ik kort zijn. Op de jaar-

vergadering van 13 Februari 1944 trad Dr A. W. H. van Herk

af en werd Uw tegenwoordige secretaris tot zijn opvolger benoemd.

In de Permanente Commissies werden de aftredende ledenherkozen,

respectievelijk door andere vervangen. Een meer gedetailleerd over-

zicht hiervan zal ook het jaarverslag dienen te geven.

Terwijl dus de Vereniging slechts één ledenvergadering hield,

waren het verder alleen de Commissie voor het Floristisch Onder-

zoek en de Commissie voor de Biosociologie, die nog vergaderden,
resp. op 14 en 30 April 1944. Van excursies moest door de tijds-

omstandigheden natuurlijk vrijwel geheel worden afgezien; alleen

de Subcommissie voor het Zuiderzeeonderzoek bleef actief.

Van de tijdschriften, door onze Vereniging uitgegeven, kon het

53e deel van 1943 van het Nederlandsch Kruidkundig Archief nog
in de aanvang van 1944 aan de leden worden toegezonden. De

volgende delen zullen, naar wij hopen, nog dit jaar kunnen uit-

komen. Een dezer delen zal het jubileum-deel zijn ter gelegenheid
van het 100-jarig bestaan der Vereniging, dat, hadden de omstandig-
heden zulks toegelaten, op 15 Augustus van dit jaar gevierd zou

zijn. Dit jubileum-deel zal onder meer bevatten een overzicht van

de geschiedenis onzer Vereniging van de hand van de heer W. H.

Wachter.

Het uitgeven van een nieuw deel van het Recueil werd door de

bezettende macht verboden, op grond van het feit, dat het gebruik
van de Engelse en de Franse taal dat van het Duits te veel over-

heerste. Ook dit deel zal, zodra daarvoor de nodige papiertoewijzing

verkregen is, zo spoedig mogelijk uitkomen. Het zal samen met het

voorafgaande deel, dat nog nier naar het buitenland kon worden ver-
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zonden, er toe moeten bijdragen om het contact met de buiten-

landse zusterverenigingen en botanische instituten te herstellen.

De verschijning van het eerste deel van de Flora Neerlandica,
datals jubileum-uitgave in Augustus van dit jaar het licht had moeten

zien, is helaas door de omstandigheden ernstig vertraagd. De Com-

missie van redactie hoopt echter in staat te zijn om in Januari 1946
met het drukken een aanvang te kunnen maken. Een verheugend
feit is, dat de manuscripten voor het eerste deel thans, op een paar

zeer kleine onderdelen na, geheel gereed zijn, en enige auteurs zelfs

al de bewerking van families der andere delen ter hand hebben ge-

nomen.

Een door vele leden reeds lang gekoesterde wens is eindelijk in

vervulling gegaan. In de loop van September 1945 werd nl. een

begin gemaakt met het overbrengen van de bibliotheek onzer Ver-

eniging, die gevestigd was in het Koloniaal Instituut te Amsterdam,

naar het Rijksherbarium te Leiden, waar zij nu in hetzelfde ge-

bouw gehuisvest wordt, waarin ook het herbarium en het archief

van de Vereniging berusten. Reeds voor enige jaren waren door het

Bestuur pogingen in het werk gesteld de bibliotheek naar Leiden

over te brengen. Deze stuitten toenmaals af op het feit, dat het op-

bergen van de gehele boekenvoorraad, doch voornamelijk van de

stock, moeilijkheden opleverde. Toen echter in Januari van dit jaar
het contract, dat bestond tussen onze Vereniging en het Koloniaal

Instituut door dit laatste werd opgezegd, moest naar een nieuwe ge-

legenheid tot huisvesting van onze bibliotheek worden uitgezien,

waarbij wederom aan Leiden werd gedacht. Het gelukkige feit deed

zich toen voor, dat prof. Lam, directeur van het Rijksherbarium,
de nodige maatregelen kon treffen om plaatsruimte te maken voor

opname van onze gehele boekenverzameling, met inbegrip dus

van de stock. Daar het opnieuw opstellen der boeken en het cata-

logiseren nog geruime tijd in beslag zullen nemen, zal de biblio-

theek eerst na 1 December a.s. weer toegankelijk zijn.
Wat de verdere werkzaamheden der Vereniging betreft mogen

tenslotte niet onvermeld blijven i°. dat onze Vereniging aan de Cen-

trale Commissie voor het Analyst-examen van de Nederlandsche

Chemische Vereeniging haar medewerking verleend heeft bij het

instellen van een examen voor botanisch analyst, terwijl 2
0

.

met enige
andere verenigingen besprekingen werden gevoerd betreffende het

op korte termijn herdrukken van leerboeken, ook van botanische,

voor de kort geleden aangekomen studenten.

Moge ik dit verslag dan eindigen, met de hoop uit te spreken,
dat onze Vereniging bij de aanvang van de tweede eeuw van haar

bestaan, zich bewust van haar taak, moge voortgaan de botanische



5

wetenschap in al haar geledingen te blijven vertegenwoordigen en

bevorderen, tot meerder roem van ons geliefd Vaderland.

Oegstgeest, October 1945. S. J. van Ooststroom.


